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Poziom bezpieczeństwa 
mieszkańców  (stan 
monitoringu ulic, szybkość 
reakcji służb miejskich)

Sytuację na lokalnym rynku 
pracy (łatwość zatrudnienia)

Sytuację ekologiczną miasta 
(zanieczyszczenie powietrza , 
rzek i zbiorników wodnych)

Sprawność układu 
komunikacyjnego miasta



Dostępność i jakość 
informacji przekazywanej 
mieszkańcom przez różne 
źródła komunikacji

Dostęp do obiektów 
sportowych i rekreacyjnych

Dostęp do placówek 
handlowych i usługowych

Dostęp do placówek 
gastronomicznych



Obecny poziom opieki 
zdrowotnej i dostępność 
placówek służby zdrowia

Warunki zamieszkania Stan dróg i ulic Poziom zaangażowania 
opieki społecznej



Ofertę oświatową 
(edukacyjną)  miasta

Ofertę sportową i 
rekreacyjną miasta

Ofertę kulturalno-
rozrywkową miasta





Usprawnienie transportu 
publicznego w mieście 
poprzez automatyzację 
sterownia ruchem na 
skrzyżowaniach

Usprawnienie transportu publicznego w 
mieście poprzez komunikaty na 
bilbordach i urządzeniach mobilnych 
mieszkańców o natężeniu ruchu w 
mieście, np. na poszczególnych 
skrzyżowaniach – eliminacja tzw. korków

Uzyskanie oszczędności 
związanych z zużyciem energii w 
mieście poprzez zmianę 
organizacji oświetlenia ulic –
pomiar natężenia ruchu kołowego 
i pieszego (w różnych godzinach).

Usprawnienie ruchu kołowego 
poprzez przekazywanie informacji o 
wolnych miejscach parkingowych w 
poszczególnych obszarach miasta.



Zwiększenie poziomu dostępności 
i aktualności informacji publicznej 
przekazywanej mieszkańcom przez 
różne źródła komunikacji na 
obszarze miasta (tworzenie 
systemu otwartych danych).

Rozbudowa sieci ścieżek rowerowych i 
systemu ich monitoringu.

Wdrożenie systemu 
monitoringu jakości powietrza 
na obszarze miasta wraz z 
systemem powiadamiania 
mieszkańców o stopniu 
zanieczyszczenia powietrza.

Pilotażowe wdrożenie w gospodarstwach 
domowych wtyczek (plug in) dokonujących 
zdalnego pomiaru zużycia energii w lokalach 
mieszkańców i lokalach komunalnych w celu 
analizy możliwości uzyskania potencjalnych 
oszczędności energetycznych.



➢ Edukacja (2)

➢ Tekst pola tekstowego

➢ Poprawa rynku pracy, poprawa liczby miejsc gastronomii w centrum miasta,

➢ Utwardzanie dróg gruntowych na terenie miasta płytami typu yomb lub kostką.

➢ Monitoring powietrza już mamy więc po co kolejne? Trzeba polepszać jakość powietrza! Informacje o korkach 

raczej nic nie dadzą skoro nie ma alternatywnych dróg w większości przypadków. Trzeba usprawnić obecnie 

działające np. warszawska-szeroka. Można dodać liczniki czasu do zmiany świateł. Przede wszystkim trzeba 

pamiętać o tym, że miasto to nie tylko centrum. Są obszary mocno niedoinwestowane jeśli chodzi o podstawową 

infrastrukturę, a które m potencjał na rozbudowę osiedli domów np. Niwka i kolejowa, Białobrzegiają, Woja-

Wiaderno czy Nagórzyce.

➢ bezpieczeństwo

➢ rewitalizacja terenów zielonych.

➢ tworzenie przyjaznego klimatu dla przedsiębiorców i inwestorów

➢ Na infastrukyturę drogową (obwodnica)oraz zwiekszenie środków na źlobki i przedszkola

➢ Badanie poziomu zanieczyszczeń emitowanych przez gospodarstwa domowe i walka z nadmierną emisją

➢ Proponował bym przegląd oznakowania drogowego oraz montaż "stoperów " odmierzających czas do zmiany 

świateł na najważniejszych skrzyżowaniach w mieście. Jednocześnie obowiązkowa zmiana organizacji ruchu na 

skrzyżowaniu Zawadzka, Orzeszkowa



➢ rower miejski

➢ rower miejski, zadbanie o wyglad obszarow nad rzekami tomaszowskimi, zwiekszenie ilosci miejsc zwiazanych ze 

sztuka / z artystami

➢ budowa systemu opieki psychologicznej oraz doradztwa zawowodwego dla dzieci w tomaszowskich szkołach 

podstawowych; podniesienie standardu i bezpieczeństwa w szkołach oraz w ich otoczeniu, m.in. montaż szafek na 

książki oraz urządzeń spowalniających ruch; odchwaszczenie ulic i chodników - w centrum są "ładne kwiatki", a na 

drogach na obrzeżach oraz ulicach osiedlowych na chodnikach i przy krawężnikach rosną chwasty; pełny, 

eletroniczny obieg dokumentów i możliwość realizowania wszystkich spraw w urzędzie z wykorzystanie e-puap; 

umieszczanie większej ilości materiałów poprzez stronę www miasta i BIP, np. nie tylko samych aktów prawnych ale 

i załączników do nich; konsultowanie z mieszkańcami nie tylko nasadzeń drzew, czy ustawienia koszy ulicznych, 

ale także większych inwestycji miejskich

➢ Żłobek, Dostęp do działek budowlanych dla rodzin, Szybkie połączenia kolejowe z Łodzią i Warszawą, Obwodnica 

miasta w ramach S74

➢ Częstsze i efektywniejsze sprzątanie ulic. Odbudowanie istniejących skwerów, ogólne zadrzewienie miasta, a 

przede wszystkim dbanie o zieleń, stworzenie sieci dróg rowerowych nie z kostki, a z asfaltu, by rolkarze mogliby z 

nich korzystać.

➢ Odbudowanie zniszczonych ulic na Osiedlu Górna, w centrum miasta, a także poprawienie stanu zniszczonych 

chodników w całym mieście.



➢ Przede wszystkim czystość powietrza .

➢ Dodatkowy żłobek

➢ poprawić dostępność biblioteki miejskiej-usunąć barierry architektoniczne: ciężkie drzwi , schody, brak dostępnego 

dla czytelników parkingu oraz przede wszystkim wolnego dostępu do zbiorów.parkingu

➢ Zdecydowanie infrastruktura drogowa - ulice i ciągi piesze.

➢ W bibliotece dla Niewidomych I niedowidzących bardzo, bardzo rzadko pojawiają się nowe książki czytane. 

Przeważnie słyszę, że nie ma na to budżetu. Miasto nie dba o niepełnosprawnych.

➢ Ścieżka rowerowa od źródeł nad zalew bo jest niebezpiecznie. No i nie oszczędzać na oświetleniu ulic. Raczej 

przejścia dla pieszych jeszcze doświetlić.

➢ Zapewnienie większej liczby miejsc parkingowych w okolicach dworca PKP. Większe skomunikowanie połączeń 

MZK z połączeniami kolejowymi.

➢ Boisko pilkarskie na Błoniach k.Hali Lodiwej

➢ Zadbanie o schronisko dla zwierząt, oświetlenie ścieżki rowerowej do Grot

➢ Ściągnięcie inwestorów, większa ilość patroli policji w porach nocnych, czyszczenie (ludzie, maszyny...) choć raz na 

jakiś czas osyfionego Placu Kościuszki - poziom brudu na przystankach jest żenujący, dbanie o miejską zieleń -

poziom zachwaszczenia chodników i pasów zieleni w tym roku sięgnął chyba zenitu... Zwolnienie amatorów z UM i 

zatrudnienie profesjonalistów, pasjonatów kochających miasto.

➢ Brakuje miejsc parkingowych, przebudowywane ulice są węższe niż przedtem i jeszcze te strefy płatnego 

parkowania bez sensu, przecież każdy płaci podatek na drogi



➢ .

➢ Marzyłabym, żeby na terenie zadrzewionym pomiędzy ulicami Wierzbową a Sikorskiego, zamiast kolejnego bloku, 

powstał park rekreacyjno-sportowy, dla pobliskich mieszkańców i ich dzieci, oraz bardzo licznej grupy osób 

uprawwiających jogging czy nordkic woking na tym terenie.

➢ Zwiększenie liczby miejsc pracy

➢ Zamiast świateł powinny być ronda

➢ Należy zmienić osoby stojące na przejściach dla dzieci przy szkołach a w to miejsce postawić automatyczne 

szlabany włączane przez dziecko ręcznym przyciskiem

➢ więcej środków na integrację seniorów

➢ Tomaszów najlepiej funkcjonował jako miasto skoncentrowane na przemyśle. Miasto z pewnością skorzystałoby na 

powstaniu kolejnych zakładów produkcyjnych zamiast lokali usługowych i handlowych. Lokale takie nie mają prawa 

bytu w Tomaszowie - korzystanie z nich wymaga pieniędzy, których mieszkańcy nie posiadają. Właściwym byłoby 

także zachęcenie ludzi młodych do pozostania tutaj - można się pochylić nad ofertą kształcenia szkół zawodowych i 

techników (czy jak się teraz zwą). Tomaszów nie potrzebuje armii hotelarzy ani fryzjerów.



➢ Trzeba się postarać by przyciągnąć do miasta jak najwięcej nowych przedsiębiorców, zwiększać poziom 

zatrudnienia i lepsze warunki pracy jak wysokość wynagrodzenia, warunki zatrudnienia, szanowanie pracownika. 

Warto też rozbudować sieć ciepłowniczą bo jest jeszcze wiele miejsc w mieście gdzie nie ma dostępu do 

ogrzewania i ciepłej wody. Jest jeszcze jedna sprawa: w mieście jest bardzo słaby poziom promocji miasta. 

Przydały by się np. koszulki z logo Tomaszowa i napisem Jesteś w dobrym miejscu, jakieś gadżety reklamowe, 

naklejki, itp... Takie np koszulki czy bluzy, czapki, itp można oczywiście sprzedawać. Sam osobiście bym kupił takie 

ubrania promujące nasze miasto i dla siebie oraz moich bliskich. Tego jak widzę do tej pory nie ma. Wielokrotnie 

pytałem się w urzędzie miasta oraz w informacji turystycznej ale nie ma takich rzeczy. Starajmy się razem 

promować nasze piękne miasto. Tego i Wam oraz sobie życzę. Pozdrawiam.

➢ Rozbudowa systemu informacji o kolejne tablice oraz kolejne inwestycje w nowoczesny tabor autobusowy bądź 

rozważenie uruchomienia trakcji trolejbusowej.

➢ Ławka na przystanku koło Galerii.

➢ Zlikwidować Straż Miejską która nic nie robi a jeśli raczą odebrać telefon w sprawie interwencji bo ludzie wypalają 

śmieci robiąc ogniska na posesjach to mówią że nie mają auta a pieniadze z oszczędności zainwestować w 

rozbudowę monitoringu ścieżek rowerowych remont drog i systemy do poniaru jakości powietrza.



➢ Zwiększenie pomocy finansowej (np. środki z WFOŚiGW i gminy m.) na wymianę źródeł ciepła i termomodernizację 

budynków co mogłoby przełożyć się na polepszenie jakości powietrza lub rozbudowa sieci ciepłowniczej wchodząc 

zwłaszcza w rejony dotąd nie objęte tą infrastrukturą, osiedla domków, i pomoc finansowa przy przyłączeniach. 

Poprawa jakości opieki zdrowotnej mieszkańców - zwłaszcza opieki szpitalnej (nie wiem czy gmina może w tym 

zakresie cokolwiek zdziałać gdyż to zadanie powiatu, ale potrzeby w tym zakresie są ogromne).

➢ Ustanowić tereny zakazu wjazdu aut osobowych do centrum miasta

➢ Większy dostęp do lekarzy specjalistów. Dla przykładu kardiolog na NFZ przyjmuje jeden, czas oczekiwania na 

wizytę to ok 11 miesięcy.

➢ Poprawić stan oświetlenia na placu Kościuszki

➢ zanieczyszczenie powietrza! !!!!

➢ Poprawic sytułacje na Targowisku Miejskim

➢ badanie palenisk domowych w sezonie zimowym

➢ Czynna kasa na dworcu.

➢ Bezpieczeństwo

➢ przebudowa dróg, utwardzanie dróg gruntowych

➢ Wiecej stacji i systemów monitorujących zanieczyszczenie powietrza oraz egzekwowanie kar

➢ Stworzenie kąpieliska miejskiego i przystanku MZK przy Arenie Lodowej



➢ zróżnicowanie godzin rozpoczęcia zajęć w szkołach podstawowych i średnich w celu zmniejszenia korków w 

porannych godzinach szczytu (np 15 minutowe różnice w godzinie rozpoczęcia zajęć w placówkach położonych w 

tym samym rejonie)

➢ większe nakłady finansowe na kulturę

➢ Rondo na skrzyzowaniu ul Zawadzkiej

➢ Pozyskiwanie własnego dostępu do wody pitnej,

➢ Miejsca gdzie młodziez mogla by wykladac swoje poklady energii. W ten sposob spadł by obszar niszczony przez 

huliganow

➢ Poprawa stanu chodników, przystanków komunikacji miejskiej, dbanie o tereny zielone, nie wycinanie lasów pod 

większe inwestycje lecz znalezienie terenu bez potrzeby wycinki naturalnych płuc Tomaszowa, wyremontowanie 

tzw”Peceku” stworzenie miejsc spotkań nie tylko dla młodych ale i dla seniorow( da się to połączyć) 

wyremontowanie skate parku(wtedy mniej osób będzie korzystać z infastruktury na Placu Kościuszki)

➢ Parkingi

➢ Na poprawienie komunikacji z Łodzią. Wdrożenie ŁKA, " wyprostowanie" S8.

➢ więcej programów kontrolujących mieszkańców - wywożenie śmieci, opróżnianie szamb , no i przede wszystkim 

oczyszczanie rzeki Pilicy oraz wód Zalewu - sama rewitalizacja terenów nic nie da, nikt nie chce siedzieć nad tą 

straszną wodą

➢ -



➢ Budowa wschodniej i i północnej obwodnicy miasta, aby odciążyć ulice miasta z ruchu ciężarowego. Prowadzenie 

akcji promocyjnych miasta, oraz wydzielenie terenów sprzyjających rozwijaniu wysokozaawansowanych

technologicznie przedsiębiorstw, aby więcej młodych ludzi zostawało w naszym mieście. Przede wszystkim 

zwiększenie nakładu na budowę mieszkań komunalnych, ponieważ rynek nieruchomości mieszkalnych jest w 

tragicznym stanie. Mieszkań brakuje, a jeśli są to ceny za metr kwadratowy są podobne jak np. w Łodzi.

➢ odciążenie ruchu z centrum, tworzenie przyłączy dla gospodarstw przez ZGC - sytuacja smogu w mieście

➢ Należałoby zwiększyć nakłady na oczyszczanie miasta ze śmieci.

➢ Dostęp do obiektów sportowych mam na myśli baseny. Przed zimą wraca temat smogu, mieszkam w Białobrzegach 

i nie mogę wyjść na dwór zimą.

➢ Utworzenie platformy "e-mieszkaniec" która byłaby dostępna zarówno z tel jak i z komputera. Zamieszczane by były 

na niej wszystkie informacje z życia miasta, różnego rodzaju komunikaty i ostrzeżenia (powiadomienia do wyboru 

poprzez aplikację w telefonie), powinno tam być również miejsce do zgłaszania pomysłów na temat rozwoju miasta 

(mieszkańcy mogli by głosować na określone projekty i je komentować), w aplikacji powina być również zakładka z 

komunikacją miejską która zawierałaby rozwiązania ze strony jakdojade.pl i wiele innych możliwości. W razie czego 

jestem w stanie pomóc określić wizję tel: 508302450. Oprócz tego jeszcze kilka innych pomysłów na usprawnienie 

funkcjonowania miasta i z przyjemnością bym o nich podyskutował.

➢ Działalność kulturalna

➢ Przede wszystkim należy poprawić stan drog i chodnikow szczególnie na ulicach Mireckiego i Konstytucji 3 Maja. 

Poprawic stan służby zdrowia, zmniejszyc kolejki do specjalistow w szpitalu, oraz poprawic stan na rynku pracy.



➢ Dofinansowania do przedszkoli

➢ Szpital, gastronomia, szkoły, renowacja budynków

➢ Na Mieszkania Socjalne i Komunalne.

➢ Objęcie głównym sponsoringiem jednej z drużyn sportowych , zmiana ciągów pieszo rowerowych na tylko 

rowerowe. Oświetlenie ścieżek rowerowych poza miastem.

➢ Komunikacja na linii Inowłódz - Tomaszów

➢ Drogi

➢ Place zabaw dla dzieci,

➢ darmowe mzk!

➢ darmowe mzk

➢ Infrastruktura sportowa, obiekty rekreacyjne typu "Orlik"

➢ systemowe rozwiązania zmniejszające zanieczyszczenie powietrza w sezonie grzewczym!

➢ opracowanie planu przestrzennego zagospodarowania miasta, wydzielenie stref przemyslowych, opracowanie 

obwodnicy w celu wyprowadzenia ruchu tirów z miasta, współpraca z lokalnymi przedsiebiorcami w celu 

opracowania i wdrożenia systemów zielonej energi,- geotermia, fotowoltaika, elektrownie wodne- 3 rzeki

➢ więcej służba patrolujących pieszo i na rowerach miedzy blokami i zakamarkami miasta.

➢ więcej wydarzeń (np koncerty itp)

➢ nie mam zdania






